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З А П И С Н И К  

са 13. редовне седнице Управног одбора Планинарског савеза Србије XXIII  сазива, 

одржане 20. фебруара 2024. године (просторије ПСС у Дечанској улици, Београд) 

Присутни чланови УО: И. Планић, Н. Лечић, А. Ивошев, В. Токовић, З. Контић, М. Ћировић, Р. 

Кнежевић, Д. Гогић, Ј. Јарић, А. Бараћ 

Генерални секретар: С. Вељковић  

Веће части: Б. Вељковић 

Остали присутни: Б. Мићић, Н. Милошевић, М. Ердељан, А. Рашин 

Време почетка седнице: 1300 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

 

1. Усвајање записника са 12. редовне седнице УО ПСС 23. сазива 

2. Преузете обавезе са претходне седнице 

3. Спортско-рекреативне дисциплине 

4. Такмичарске дисциплине 

5. Усвајање предлога јединствене листе спортиста за доделу стипендија 

6. Рад комисија из надлежности потпредседника 

7. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

8. Финансијски извештај за 2023. 

9. Финансијски план за 2024. 

10. Друга Скупштина 23. сазива ПСС 

11. Пријем нових чланова у ПСС 

12. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

13. Међународна сарадња 

14. Молбе, жалбе и дописи 

15. Разно 

 

Предложени Дневни ред је једногласно усвојен. 
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1. Усвајање Записника са 12. редовне седнице  УО ПСС  

Чланови УО су електронским путем добили Записник са 12. редовне седнице Управног 

одбора. 

УО је једногласно усвојио записник. 

2. Преузете обавезе са претходних седница  

2.1. Налаже се потпредседнику ПСС и Комисији за планинарске објекте да се обрате 

друштву „Црни врх“  са захтевом да планинарски дом у њиховом власништву уђе у 

регистар планинарских објеката ПСС и у процес категоризације. 

2.2. Планинарски речник, чија је израда у току, поставити на интернет платформи која 

ће бити доступна свима. 

2.3. Предлаже се С. Вељковић и Б. Мићићу да у сарадњи са ПСК „Победа“ из Београда 

организују тим и састанак на коме би се израдио план реализације пројекта за 

Меморијални центар Планинарског савеза Србије на Рајцу. 

2.4. Налаже се Комисији за спортско пењање да делегира једног члана који би био 

укључен у рад Комисије за планинарске терене. 

2.5. Налаже се Председнику ПСС да организује састанак организационог одбора 

поводом прославе 125 године планинарства која се обележава 2026. године. 

3. Спортско рекреативне дисциплине 

3.1. У периоду између две седнице УО одржане су две савезне планинарске акције 

(„Богојављенски успон на Бељаницу“ и „Зимски успон Гребеном Великог Крша“) из 

Календара активности ПСС, за шта су достављени извештаји организатора и 

делегата. Служба водича ће на Старој планини у периоду од 21. до 25.02. т.г. 

спровести обуку водича 2. и 2.б категорије. 

3.2. Начелник ПСС је обавестила присутне да је на основу дописа ОПСД „Драган 

Радосављевић“ из Зајечара и због учешћа знатног броја планинара на акцији 

„Божићни успон на Ртањ“ у организацији овог друштва, Планинарски савез Србије 

ангажовао ГССС за поменуту акцију. 

3.3. Комисија зе превентиву и безбедност, Комисија за рад са младима, Комисија за 

планинарење и пешачење, Служба водича и Комисија за спелеологију су доставиле 

извештаје о раду за 2023. годину са којима су упознати чланови УО. 

3.4. Комисије за планинарење и пешачење је послала обавештење организаторима 

Савезних планинарских акција, Акција од посебног значаја и Дана планинара, а у 

вези позивног писма, припреми и маркирању стаза, суфинансирању акција, 

достављању извештаја, присутву делегата и ГССС-а и образаца за најаву, 

реализацију и извештаје са ових акција. 
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4. Такмичарске дисциплине 

4.1. Спортски директор је обавестио присутне да су започете припреме за предстојећу 

такмичарску сезону. Прво такмичење које ће бити организовано је 1. коло трекинг и 

трејл лиге које ће се одржати у Суботици 17.03. т.г. Алпинистичка репрезентација је 

реализовала припреме у Црној Гори, Босни и Херцеговини и Италији, а у циљу 

спровођења пројекта „Три проблема Алпа“. 

4.2. Српски атлетски савез је за потребе учлањења Планинарског савеза Србије у WMRA 

(Wold Mountain Running Association) упутио сагласност да ПСС представља 

репрезентацију Србије на међународним такмичењима у оквиру организације 

WMRA. 

4.3. Спортски директор је поднео УО годишњи извештај који је сачинила Такмичарска 

комисија и представио Билтен резултата за 2023. годину чија ће штампана верзија 

бити спремна за предстојећу Скупштину ПСС. 

4.4. М. Ердељан је упутио приговор на националну категоризацију врхунских спортиста 

у спортској грани планинарство и предлаже да се Комисији за високогорство и 

експедиције и Подкомисији за категоризацију упути опомена. 

Допис се прослеђује Такмичарској комисији која ће затражити да се о предмету 

приговора изјасни Комисија за високогорство и експедиције и Подкомисија за 

категоризацију на основу чега ће Такмичарска комисија предложити решење на 

следећој седници УО. 

4.5. Комисија за планинарску оријентацију предлаже да се уместо Славише Ивановића, 

који је дао оставку на место члана комисије, изабере Борис Бујаковић (ПСК „Мосор“ 

Ниш). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

5. Усвајање предлога јединствене листе спортиста за доделу стипендија 

5.1. Поткомисија за категоризацију је на основу бодовне листе категорисаних спортиста 

доставила предлог јединствене листе спортиста за доделу стипендија. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

6. Рад комисија из надлежности потпредседника 

6.1. На састанку Медицинске комисије и секретаријата ПСС који је одржан је 28.01.т.г. 

се дискутовало о раду ове комисије и том приликом је одлучено да се пакети прве 

помоћи намењени планинарским водичима  разделе планинарским домовима  који 

се налазе у регистру планинарских објеката ПСС. 

6.2. Секретаријат ПСС је одржао састанак са комисијама Савеза у Овчар бањи 

10.02.2024. године. Посебно се за своје ангажовање похваљују Комисија за 
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планинарске терене, Медицинска комисија и Комисија за информационе 

технологије. 

6.3. Медицинска комисија предлаже да се уместо Александре Цветковић, која је дала 

оставку на место члана комисије, изабере Милош Радуловић (ПД „Железничар“ 

Београд). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

6.4. Ј. Јарић, уредник часописа Планинарски гласник, је најавио планове чланова 

Медицинске комисије да у Гласнику објаве серију текстова. У плану је електронско 

издавање часописа што ће омогућити већу маркетиншку подршку. 

6.5. Издавачки савет је поводом Конкурса за необјављена дела планинарске литературе 

за 2024. годину предложио финансирање књига: „Планинарски клуб Повлен-20 

година успона“, аутора Б. Матића и „Знаменити планинари Војводине“, коју су за 

штампу приредили Б. Вељковић и М. Ердељан. 

Председник ПСС предлаже да се дело „Планинарски клуб Повлен-20 година успона“ 

финасира са 80.000 динара, а „Знаменити планинари Војводине“ са 120.000 динара. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

6.6. Потпредседник ПСС је обавестио присутне да је планинарској заједници послато 

обавештење о званичној мапи регистрованих планинарских терена ПСС која је још 

увек у фази развоја и за чију израду заслуге припадају Комисији за планинарске 

терене која уједно позива све ОПО да се укључе у даљи развој и ажурирање мапе. 

7. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

7.1. Број издатих чланских маркица закључно са 19.02. т.г. је 10.826 што је незнатно 

мање у односу на исти период прошле године. 

7.2. У току су преговори са ФК „Партизан“, а у вези налажење трајног решења за смештај 

канцеларије Планинарског савеза Србије. Уколико се стекну услови председник 

ПСС предлаже пресељење канцеларије ПСС у објекат у надлежности овог клуба. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

7.3. Планинарски савез Србије је прихватио поклон Небојше Јановића из Суботице, 

непокретност-парцелу у КО Бучје у општини Прибој површине 7200 m2.  За даљу 

реализацију пројекта, а са циљем формирања националног планинарског центра, 

склопљен је Предуговор о поклону чије прихватање предлаже председник ПСС. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

7.4. Секретаријат је за чланове пописне комисије основних средстава ПСС за 2023. 

годину предложио: З. Контић (председник), Д. Гогић (члан) и Б. Милосављевић 

(члан). 
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УО је једногласно усвојио предлог. 

7.5. Комисија за награде и признања ПСС је израдила регистар додељених признања, 

повеља и плакета ПСС који је постављен на сајту ПСС. УО још једном исказује 

захвалност Лазару Попари за допринос у изради овог регистра. 

7.6. Председник Већа части је присутнима поднео извештај о раду и упознао их са 

одлукама које је овај орган ПСС донео, а на основу пристиглих дописа од Сање 

Радуловић (ПД „Каблар“ Чачак), Јасмине Макуљевић (ПК „Старица“ Мајданпек), 

Игора Ђорића (ПК „Старица“ Мајданпек), Комисије за превентиву и безбедност у 

планинама, Ивана Обућине (ПД „Рујно“ Ужице), Дејана Томића (ПД „Рујно“ 

Ужице), КЕС „Армадило“ из Чачка и Комисије за алпинизам и турно скијање. 

7.7. УО је констатовао престанак чланства следећим ОПО јер нису купиле ни једну 

чланску маркицу током 2023. године: ПСД „7 summits“ Београд, ПД „Авантура тим“ 

Београд, ПСД „Поглед“ Трстеник, ПД „Трем 1810“ Доњи Душник, ПД „Варница 

2012“ Ражањ и ПСД „Железничар“ Шид. 

7.8. Секретаријат ПСС је одржао састанак са комисијама Савеза у Овчар бањи 

10.02.2024. године на којем се дискутовало о њиховом раду и оствареним 

програмским циљевима. На састанку је договорено да се распише конкурс за 

упражњена места у комисијама за: председника и чланове Комисије за планинарске 

објекте, чланове Комисије за маркетинг, чланове Комисије за превентиву и 

безбедност у планинама, чланове Комисије за награде и признања, чланове Стручног 

савета спортских стручњака, чланове Комисије за планинско трчање, чланове 

Комисије за планинарење и пешачење, једног члана Комисије за рад са младима и 

председника и чланове Комисије за  архив.  

7.9. Секретаријат ПСС је упутио подршку ПД „Јавор-сунчана планина“ из Хан Пијеска 

за пројекат „Путевима шумадијске дивизије 2. позива-Врани камен“. 

7.10. Планинарски савез Србије и ПД „Авала“ из Београда су упутили допис 

Министарству грађевинарства, саобраћаја и инфраструктуре поводом раног јавног 

увида приликом израде Просторног плана подручја посебне намене предела 

изузетних одлика Авала-Космај. Дописом је предложено да се у План укључи и 

могућност за развој планинарске инфраструктуре и трансформација постојећег 

планинарског објекта „Чарапићев брест" у спортско тренажни центар Планинарског 

савеза Србије. 

8. Финансијски извештај за 2023. 

8.1. Председник ПСС је члановима УО  представио финансијски извештај о утрошеним 

средствима у 2023.  години. 

УО је једногласно усвојио извештај. 

9. Финансијски план за 2024. 
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9.1. Председник ПСС је члановима УО прочитао и образложио план за распоређивање 

средстава за 2024. године, као и предлог програма за наредну 2025. годину. 

УО је једногласно усвојио план. 

10. Друга Скупштина 23. сазива ПСС 

10.1. Скупштина ПСС ће се одржати у Инђији у организацији ПК „Железничар-Инђија“, 

а програмом са којим су упознати присутни на седници, предвиђено је да се у суботу 

09.03. т.г. са почетком у 18.30 часова одржи изложба фотографија након чега следи 

презентација издавачке делатности Планинарског савеза Србије и пројекција 

награђених филмова. У недељу 10.03. у 11 часова биће организована показна вежба 

Службе водича, након чега ће у 12 часова отпочети са радом седница Скупштине. 

Драган Павловић, селектор репрезентације у планинарској оријентацији, ће 

отворити Скупштину и обратити се присутнима. 

10.2. Комисија за награде и признања предлаже да се приликом одржавања Скупштине 

ПСС доделе повеље за планинарско дело ПСД „Гвоздац“ Краљево и Јосипу Дућаку 

(ПСД „Стражилово“ Сремски Карловци), као и плакете ПСС Звонимиру 

Васиљковићу (ПСК „Кукавица“ Лесковац), Милутину Вукосављевићу (ПСД 

„Гвоздац“ Краљево) и Радованки Вукосављевић (ПСД „Гвоздац“ Краљево). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

10.3. Чланови УО су упознати са предложеним Дневним редом за предстојећу Скупштину 

и предлогом Пословника о раду Скупштине.  

11. Пријем нових чланова у ПСС 

11.1. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПД „Панонци“ из 

Суботице додели статус придруженог члана. 

11.2. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПД „Покрет“ из Сремске 

Митровице додели статус придруженог члана. 

11.3. УО је са једним уздржаним  гласом усвојио предлог Надзорног одбора да се ПД 

„ХТС“ из Новог Сада додели статус придруженог члана. 

11.4. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПСД „Спирит“ из 

Сремске Каменице додели статус пуноправног члана. 

12. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

Комисија за нормативна акта је на основу предлога надлежних комисија изнела предлоге 

следећих правилника: 

12.1. Правилник  о годишњем рангирању високогораца Планинарског савеза Србије. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 
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12.2. Правилник о ближем уређивању поступака јавних набавки, набавки на које се закон 

не примењује и набавки друштвених и других посебних услуга у Планинарском 

савезу Србије. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

13. Међународна сарадња 

13.1. На годишњој скупштини ЕУМЕ која се одржава 11. маја т.г. у Хрватској биће 

организовани избори за два места у председништву ЕУМЕ. Ненад Лечић је 

предложен за кандидата на предстојећим изборима. 

13.2. Н. Лечић je поднео извештај о реализацији пројекта TRAILS, а који се односи на 

ангажовању младих волонтера на маркацији планинарских стаза и уједно изнео 

план за учешће Планинарског савеза Србије у наредним пројектима. 

13.3. Б. Мићић, председник ЕРЕ, је подсетио присутне да се скупштина ЕРЕ 2026. године 

одржава у Србији, и да је неопходно именовати чланове организационог одбора. 

13.4. Д. Гогић, председник БМУ, је обавестио присутне о припремама за предстојећу 

скупштину БМУ која ће бити одржана 10.05.2024. године у Хрватској, као и о 

плановима за пребацивање седишта БМУ из Скопља у Београд. 

13.5. Председник Планинарског савеза Албаније је предложио сарадњу у вези стручног 

усавршавања планинарских водича, на основу чега је начелник Службе водича ПСС 

предложио организовање радне посете. За реализацију су задужени начелник 

Службе водича и Драгослав Гогић (председник БМУ). 

14. Молбе, жалбе и дописи 

14.1. Комисија за алпинизам и турно скијање је поднела молбу УО да се члановима 

алпинистичке заједнице омогући набавка маркица по најповољнијој цени. 

Молба се прослеђује Такмичарској комисији која ће сагледати проблем у сарадњи 

са Комисијом за алпинизам и турно скијање  и изнаћи одрживо решење које је 

најбоље за алпинистичку заједницу. 

14.2. Начелник ПСС предлаже да се започне са припремама за конкурс  за Календар 

активности ПСС за 2025. годину као и да се централна манифестација Дана 

пешачења т.г. одржи у Суботици. 

14.3. Спортски директор предлаже да се додела годишњих признања за најбоље 

оставарене резултате одржава у јануару по завршетку такмичарске сезоне уместо у 

децембру. 

15. Разно 

15.1. Б. Мићић предлаже да се у сарадњи са Планинарским савезом Црне Горе 

Браниславу Церовићу подигне спомен плоча на Дурмитору. 
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Седница је завршена у 1830 

 Записничар Председник ПСС 

 

  Ј. Радосављевић с.р.   Исо Планић с.р. 


